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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo – Republic of Kosovo 

Kuvendi – Skupština – Assembly 

 VI Saziv  

Jesenje zasedanje     

 

Komisija za Ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu, industriju i regionalni razvoj  

Sednica br.51/2018 

Priština , 10.12.2018,u 11:00 časova 

Zgrada Skupštine, sala  N-303 

 

ZAPISNIK 

 

Sednici su učestvovali : predsednica, Sala Berisha Shala, prvi zamenik predsednika Dardan 

Sejdiu, Liburn Aliu, Hykmete Bajrami, Lutfi Zharku, Muharrem Nitaj, Veton Berisha i član, 

Duda Balje. 

 

Odsutni:  drugi zamenik predsednika, Adem Hoxha, Glauk Konjufca, i član Memli Krasniqi.   

  

Pozvani učesnici: Zamenik ministra Ministarstva trgovine i industrije.  

 

Drugi učesnici: Durim Limaj, Anita Sutaj i Rexhep Bllaca–MTI, Agim Maraj– Ambasada 

Velike Britanije, Liridon  Gashi – SEEF, Donika Bekteshi – KDI, Dortina Kastrati–BIRN, 

Vatra Qehaja – LVV, Dren Ajeti- Klub proizvađača, Festina Veselaj- Handikos,  Sanije Jusufi –

Koha Ditore i  Drita Vitia – Radio Kosova. 

 

Podržno osoblje Komisije: Armend Ademaj, Muhamet Morina, Besim Haliti, Veton Raci i 

Nurije Morina. 

 

Sednici predsedavala: Sala Berisha Shala, predsednica Komisije. 

 

Dnevni red : 

1.Usvajanje dnevnog reda; 

2.Usvajanje zapisnika sa sednice održanoj  26.11.2018;  

3. Razmatranje Nacrta zakona br.06 / L-138 o Ratifikaciji dodatnog  protokola uz 

Sporazum o izmenama i pristupanju Centralnoevropskom sporazumu o slobodnoj 

trgovini;  

4. Razmatranje Odluke Vlade o imenovanju članova Upravnog odbora Kosovske Agencije 

za privatizaciju;  

5. Razno. 

 

Predsednica je konstatovala da su ispunjeni uslovi za početak rada Komisije i  otvorila sednicu 

prema  predloženom dnevnom redu.  
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1.Usvajanje dnevnog reda 

 

Hykmete Bajrami, - zatražila  je da se otkloni  sa dnevnog reda, u ovoj sednici, tačka 4 (četiri ) 

i da se vrati Vladi. Mi to radimo, pozivajući se na pismo koje je poslala  angažovana firma od 

strane Ambasade Velike Britanije, koja je potpisala memorandum o saradnji sa Vladom i 

Skupštinom o izboru članova odbora nezavisnih agencija. Kao što je navedeno u e-mailu, Vlada 

se čak nije ni konsultovala sa ovom kompanijom, tako da nam je potrebno razjašnjenje od 

Vlade za ovo, u suprotnom i napustićemo sednicu.  

 

Muharrem Nitaj, - kao što znamo, ovaj odbor KAP-a nije deo memoranduma za praćenje, 

međutim, ako nam treba razjašnjenje od Vlade, to treba učiniti. U konkretnom slučaju, ne radi 

se o konkursu već sa imenovanjem, kako kaže zakon, tako da uloga monitoringa ne važi. Zahtev 

treba da bude jasan Vladi, da li je na listi nadležnosti Vlade za imenovanje članova odbora 

Kosovske agencije za privatizaciju. 

 

Liburn Aliu,  rekao je da se slaže da će ovaj predlog Vlade za imenovanje članova odbora 

Kosovske agencije za privatizaciju biti vraćen Vladi, jer se izbor ovih članova nije praćen  od 

kompanije, koju je odredila  Ambasada Velike Britanije i predstavlja zabrinutost, zašto im ovo 

praćenje nije dozvoljeno. 

 

 Predsednica, - u stvari nemamo spisak nezavisnih agencija koje su potpisale memorandum o 

praćenju saradnje i slažu se da traže ovu listu od Vlade. Ali, na osnovu Zakona br. 03 / L-067 o 

Kosovskoj agenciji za privatizaciju, izmenjenog Zakonom br. 04 / -034; 05 / -080 i br. 06 / -

023, u članu 8, kojom se menja osnovni zakon Član 12, citiram: "2. Skupština Kosova, na 

predlog Vlade Republike Kosovo, imenuje direktore Odbora, uključujući predstavnika ne 

većinske zajednice kao i jednog  predstavnika  Sindikalna Konfederacije radnika.. 3. Skupština 

Kosova, na predlog Vlade Republike Kosovo, imenuje predsednika  Odbora . " Kao što se vidi, 

iz zakonske odredbe, ni Vlada niti Skupština nisu obavezni da proglase konkurs  ili neku drugi 

oblik, kao što je ponuda  dva kandidata za jednu poziciju. Štaviše, ovaj zakon je usvojen u 

ovome sazivu, tj. 30.3.2018. Što  znači da smo u redu što se tiče zakona, ali se slažemo da 

tražimo objašnjenje. 

 

Hykmete Bajrami, - izbor odbora KAP, je na listi sporazuma i ponovila da je od Vlade 

zatraženo objašnjenje, zašto ova kompanija nije bila uključena u ovom  procesu. 

 

Dardan Sejdiu, -  slažem se da ćemo  tražiti pojašnjenja, jer je to problem sa ovom temom, bez 

punih informacija. 

 

  

Dnevni red je usvojen sa predloženim amandmanom od  poslanice Hikmete Bajrami.  

 

Komisija je odlučila poslati pismo Vladi / Premijeru, da pruži neophodno pojašnjenje, zašto 

projekat Ambasade Velike Britanije za izbor visokih zvaničnika, nije bio uključen u ovom  

procesu. 
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2. Usvajanje zapisnika sa sastanka od 26.11.2018;  

 

Zapisnik od 26.11.2018. Odobren je bez primedbi.  

 

3. 3. Razmatranje Nacrta zakona br.06 / L-138 o Ratifikaciji  dodatnog  protokola uz 

Sporazum o izmenama i pristupanju Centralnoevropskom sporazumu o slobodnoj 

trgovini;  

 

Predsednica, -  naglasila je da za ovu  tačku pozvan  ministar Ministarstva trgovine i industrije, 

ali u njegovom odsustvu,  predstaviće se zamenik ministra Bekim Jupa, kojem je predala reč, 

kako bi predstavio opravdanost Nacrta zakona o Ratifikaciji  Sporazuma o dodatnom  protokolu 

za amandmandovanje  i pristupanju Centralnoevropskom sporazumu o slobodnoj trgovini. 

  

Bekim Jupa, zamenik ministra trgovine i industrije, predstavio je pregled Nacrt zakona o 

Ratifikaciji dodatnog protokola uz Sporazum o izmenama i pristupanju Centralnoevropskom 

sporazumu o slobodnoj trgovini. Ovaj nacrt zakona je jedan od prioriteta Vlade Kosova jer  ovaj 

pravni akt regulisan, zaštićen i implementiran u korist i dobrobit javnog interesa, s obzirom na 

to da zemlje članice CEFTA-e, u skladu s političkim ciljevima Procesa u Berlinu i kao odgovor 

na potrebu za daljim produbljivanjem trgovinske integracije u regionu, pregovarali su  Dodatni 

protokol 5, koji ima za cilj stvaranje regionalnih podružnica za olakšavanje trgovine. Stoga je 

Vlada Republike Kosovo odlučila da ovaj pravni akt bude jedan od prioritetnih zakona koji će 

biti sastavljeni i uključeni u Zakonodavni program Vlade za 2018. godinu, usvojen na 20. 

Sednici  Vlade Republike Kosovo , uz Odluku br. 0/20 od 20.12.2017. Nacrt zakona ima za cilj 

da ratifikuje sporazum, koji se oslanja na glavne odredbe Sporazuma o trgovinskom olakšanju 

STO, au nekim slučajevima predviđa dodatne obaveze, samo da olakša trgovinu sa zemljama 

regiona. Ovaj sporazum ima za cilj pojednostavljenje inspekcija, smanjenje uvoznih i izvoznih 

formalnosti, elektronsku razmjenu podataka, uzajamno priznavanje laboratorijskih ispitivanja i 

Program ovlaštenog ekonomskog operatera, efikasno sprovođenje kontrole rizika. Ovaj 

protokol proširuje svoje efekte na sve druge agencije na granici i ovo je dodatna vrednost ovog 

protokola, koji se zasniva na filozofiji olakšanja trgovine usvojenim od strane svih zemalja 

članica STO , u Sporazumu o trgovinskim olakšicama. 

 

Predsednica, istakla je da mi moramo vršiti dve tehničke ispravke, koja moraju da se 

predstavljaju o obliku amandmana u nacrtu zakona, znači kao što sledi:  

 

Amandman  1 Član 2., rečenica  “odobreno je ” zamenjuje se sa  “usvojeno je ”. 

Amandman 2 Član  3., briše se rečenica  “za ratifikaciju sporazuma ”. 

 

Dardan Sejdiu,.  Tražio je objašnjenje, da li je sporazum  CEFTA, sada pod znakom pitanja? 

Ovaj dodatni protokol kako se nadovezuje sa dogovorom sa Srbijom, o slobodnom kretanju 

robe, u odnosu sa Sporazumom Brisela ? U članu 2.1., zadnja rečenica je, razmena informacija, 

U vezi sa prevozom robe između stranaka od CEFTA i razmenu programa sa trgovinskim  

partnerima, kako sprovesti razmenu podataka u odnosu sa Srbijom i sa Sporazumom Brisela?  
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U članu 4., stvaranje granične kontrole “one stop” (sa jednom zabranom ), kako tretirati to sa 

Srbijom? Kod člana 8., Formalnosti povezane sa uvoz, izvoz i tranzitom, da li postoji dualizam 

sa Srbijom, ili vredi li isto za sve druge stranke? Za registraciju vozila, da li vredi Sporazum 

Brisela, i da li treba registarske oznake odstraniti? Di li mora i ovde da se radi jedna vrsta 

dualizma sa Srbijom, i postoji li koherentnost u donošenju odluka? 

 

Durim Limaj, Ministarstvo trgovine i industrije, pojasnio je da ne postoji suštinski problem 

sa sporazumom CEFTA,  kada je potpisan ovaj sporazum. Kosovo je bilo ravnopravno sa svim 

državama potpisnicama. Ali, u odnosu na Srbiju, mi posmatramo i analiziramo sva trgovinska 

pitanja o tome kako ćemo delovati. 

 

 Dardan Sejdiu,   Pitao je da li se ovaj protokol, koji se ratifikuje, odnosi i na Srbiju? 

 

Durim Limaj, rekao je da . 

 

Rexhep Bllaca, Ministarstvo trgovine i industrije, pojasnio je da protokol treba da se 

primenjuje na sve članice CEFTA-e, a ako ga ne primenjuje bilo koja zemlja, onda član 29 ovog 

sporazuma, preduzima iste mere. 

 

Dardan Sejdiu,  pitao je, koliko puta su preduzete mere u regionalnom aspektu ?   

 

Durim Limaj, u zadnjoj godini, preduzete su mere za nekoliko proizvoda, kao za brašno,  

prekrupa, voće i povrće.  

 

Rexhep Bllaca, Ministarstvo trgovine i industrije,  mere preduzete po važećim zakonima, 

kao što su: Zakoni o zaštitnim merama za uvoz i protidampinške mere.  

 

Hykmete Bajrami, tražila je razjašnjenje, da li je vršena ratifikacija ovog sporazuma i  u 

drugim zemljama?  

 

Durim Limaj, Ministarstvo trgovine i industrije,  - na osnovu informacija koje imamo, ovaj 

sporazum odobrili su svi parlamenti država pristupnica u ovom sporazumu.  

 

Liburn Aliu, - kakav je uticaj ovog sporazuma u porezu od 100 odsto za Srbiju?  

Durim Limaj,  porez se nametao samo jednoj državi, primenom recipročnih mera i nema 

uticaja na nametnuti porez od strane naše države na 100% poreza nad srpskim  

proizvodima.  

 

Nakon rasprave, Komisija za 6 (šest) glasova (za) i jedan  (1), ( protiv) izdala je ovo:  

 

                                                                 Zaključak 

Skupština odobrava Nacrt zakona br.06 / L-138 o Ratifikaciji Sporazuma o Protokolu 

dodatak 5, Sporazuma o izmenama i pristupanju Centralnoevropskom sporazumu o 

slobodnoj trgovini sa sledećim izmenama :  

Amandman 1 Član 2., rečenica "se odobrava" zamenjuje sa "koja je odobrena" 

Amandman 2 Član 3., briše se rečenica "za ratifikaciju sporazuma". 
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4. Razno. 

 

Sledeća pitanja  

 

Dardan Sejdiu, -  iako nije deo delatnosti ove  Komisije, ali trebao je da bude,  predložio  da se 

na narednom sastanku pozove ministar Ministarstva  za inovacije i preduzetništvo Besim Beqaj, 

u vezi sa radom Ministarstva za ovu godinu, sa posebnim naglaskom na raspodelu sredstava i 

grantova za “start up” i ostale biznise, kao i planiranje radova za narednu godinu. 

 

Hykmete Bajrami,  podržala je predlog i naglasila da je bio i njen predlog, štaviše  i da je 

uključen u radni plan Komisije, a predlog je podržan od Komisije.  

 

Predsednica, predložila je da sledećih dana da se posete javna preduzeća i biznisi  i zatražila od 

poslanika da odgovore na poziv za terenske posete, jer u većini slučajeva oni odsustvuju,  i ovaj 

predlog  je podržala Komisija. 

 

 

Sednica je završena u 12:15.časova  

Pripremio: Pomoćno osoblje  Komisije.                          

                                                                                                Predsednica  Komisije, 

                                                                                          

                                                                                                Sala BERISHA SHALA 


